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Hoe zijn we tot dit document gekomen.
  
  Er is begonnen met het opstellen van een werk- 
  document. Dit ter vervanging van de oude dorpvisie. 

  Het werkdocument is door het bestuur van Plaatselijk 
  Belang opgesteld en besproken. 
  Er zijn bijeenkomsten georganiseerd, de in die 
  gesprekken aangegeven punten zijn mee genomen in  
  het definitieve document en nu is hij er dan...

 
  Nog wel even een positieve 
  vermelding voor leerlingen 
  en leerkrachten van de Klaeter.
  Die hebben er serieus over  
  gesproken en ideeën aange- 
  leverd. Deze willen we u niet onthouden. Dit is 
  verderop in het document te lezen.

  
Wat  maakt deze dorpsvisie dynamisch?

  Anders dan in voorgaande dorpsvisies, is er geen 
  einddatum aan deze dorpsvisie. Ieder jaar kan de 
  dorpsvisie (de kijk van de dorpelingen op de toekomst 
  van het dorp), wanneer dit wenselijk wordt geacht,  
  aangepast worden.

  Daartoe willen we als bestuur van Plaatselijk Belang 
  het volgende uitgangspunt hanteren:
  Wanneer leden iets gewijzigd willen zien in de dorps- 
  visie, dan zal een kleine werkgroep (bestaande uit 
  leden en zonodig een bestuurslid) dit uitwerken en bij 
  de eerstvolgende ledenvergadering voorleggen aan de 
  leden. 
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Stukje geschiedenis:
  De officiële ontstaansgeschiedenis van De Hoeve als 
  dorp is bekend. Die wordt mooi beschreven in het in 
  het jaar 2000 uitgegeven boekje “Op De Hoeve”. 

  Maar hoe het voor die tijd was is minder bekend. We 
  weten dat het een licht glooiend, ruig en dunbevolkt 
  gebied was. Aan de zuidzijde een hoge zandrug langs 
  Steggerda en Vinkega en aan de noordzijde de  
  meanderende rivier de Linde.  
 
                                            Aan de oevers van de 
                                            Linde liggen de 
                                            hooilanden maar voor de 
                                            rest bestaat het gebied  
                                            uit moeras- en heide- 
                                            velden. In de winter 
                                            overstroomde de Linde 
                                            vaak waardoor er langs  
                                            de oevers een vruchtbare 
                                            kleilaag achter bleef.  
                                            Lang waren er langs de 
                                            Linde de langgerekte 
                                            stroken waar het veen 
                                            werd uitgebaggerd, de 
                                            zogenaamde petgaten. 
  Om de rivier bevaarbaar te houden wordt in 1642 een 
  vallaat aangelegd in de Linde, het zogenaamde Hille- 
  of Lindevallaat (later vernoemd naar de schutmeester 
  Jan Harms Kontermans). Aan het einde van de 19e en 
  het begin van de 20ste eeuw wordt begonnen met het  
  kanaliseren van de Linde. De tijd van de idyllisch door 
  het landschap meanderende Linde is dan voorbij.  
 
  In het jaar dat het Lindevallaat wordt aangelegd, wordt 
  ook de Noordwoldervaart gegraven ten behoeve van  
  de afvoer van turf. In de vaart een vallaat (sluis) aan  
  de IJkenweg, maar ook bruggen en plaatsen om aan te  
  meren aan zowel de Jokweg als de IJkenweg.
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  In de zestiger jaren veranderde de aanblik van De 
  Hoeve nog meer. Dit heeft te maken met de grote  
  ruilverkaveling die in 1972 zijn beslag vindt.  

  In die tijd kenmerkt het
  landschap zich welis-
  waar nog steeds door 
  bosschages en hout- of 
  boswallen. De nieuw 
  aangelegde percelen 
  boomaanplant zijn dan 
  nog zo jong, dat je hier 
  en daar tot aan de horizon kan kijken. De aanblik van
  toen was compleet anders dan de lommerrijke
  omgeving die het heden ten dage is.

  Door een toenemende welvaart zijn in de loop der tijd 
  de woningen in de Hoeve veranderd. Van schamele 
  arbeiderswoninkjes en boerenbedrijfjes zijn ze 
  geworden tot moderne, comfortabele en goed 
  onderhouden woningen en agrarische bedrijven. 
  Helaas was er door die ontwikkelingen steeds minder 
  plaats voor een middenstand.

Wat betekent dit voor de visie op  
heden en toekomst?

  Ook de bevolking is in bepaalde opzichten veranderd.  
  Ze bestaat niet meer uit keuterboeren, landarbeiders  
  of eigenaren van één van de vele kleine bedrijfjes, die 
  (zoals het mooi beschreven staat in “Op De Hoeve”)  
  met moeite een bestaan vinden op hun “spullegien” of 
  “huurpolle”. 

  Dat is gelukkig veranderd, maar wat niet of nauwelijks 
  veranderd is, is de aard van De Hoevenaar.
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  Zowel de Hoevenaren van destijds alsook de huidige 
  Hoevenaren zorgen er, tot op de dag van vandaag, 
  gezamenlijk voor dat De Hoeve een levendig en 
  leefbaar dorp blijft.  Ze doen dit in zowel materieel als 
  immaterieel opzicht. 

                                               Meestal door gewoon de 
                                               handen uit de mouwen 
                                               te steken. 

                                               Vanaf het prille begin 
                                               kent de geschiedenis 
                                               van het dorp vele  
                                               voorbeelden van  
                                               zelfredzaamheid. 

                                               Als er iets moest 
                                               gebeuren, dan  
  gebeurde het ook. Niet vanzelfsprekend, niet zonder  
  voortrekkers en organisatoren, maar het gebeurde wel. 

  We hopen dat dit dynamisch document dorpsvisie er  
  toe kan bijdragen om – met behulp van de intrinsieke  
  krachten – deze aard en inzet van de Hoevenaar  
  te koesteren, te onderhouden en te ondersteunen. 
  
  Iedereen die bereid was en is hieraan bij te 
  dragen, kon en kan in De Hoeve altijd op een warm 
  welkom rekenen. Dit gaat hier trouwens meestal als  
  vanzelfsprekend, maar soms moeten we elkaar daarbij 
  een beetje steunen en herinneren.  
 
  Een blik op zowel de geschiedenis van ons dorp 
  alsook een visie op de toekomst kan daarbij 
  helpend zijn. 
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Geen statische dorpsvisie meer

  Als bestuur willen we geen statische dorpsvisie meer 
  die ons vastlegt op een vooraf bepaalde tijdsspanne. 
  We hebben gekozen voor een dorpsvisie als dynamisch 
  instrument. 

  Wanneer we het als zodanig willen gebruiken, zijn er 
  een aantal vragen die doorlopend beantwoord moeten 
  worden:

    • Hoe plaatst De Hoeve zich  
       in toekomstige ontwikke- 
       lingen binnen de gemeente? 
       (bijvoorbeeld binnen en  
       met de omgevingsvisie van  
       de gemeente. 
       Gaan we werkzaamheden  
       van de gemeente over- 
       nemen?) 

    • Dragen deze ontwikkelingen bij aan een toekomst- 
       gericht, kwalitatief, leefbaar, duurzaam woon- en 
       werkklimaat?  

    • Waardoor, door wie en door welke trends laten we 
       ons daarbij als dorp inspireren?  

    • Zijn er voldoende middelen of worden er voldoende 
       ruimte- en middelen gegeven voor initiatieven 
       vanuit het dorp? 

    •              Wie voert daarbij dan uiteindelijk de regie 
                    en hoe wordt dat georganiseerd?
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Wonen en werken in de Hoeve:     
  Wonen
                                               Stichting Wonen De 
                                               Hoeve heeft succesvol  
                                               een goede eerste stap 
                                               gezet om de bouw van 
                                               extra woningen  
                                               mogelijk te maken door, 
                                               met de financiële steun 
                                               van veel Hoevenaren 
  het aankopen van het perceel Hoeveweg 2. 

  Bescheiden woningbouw is belangrijk voor het dorp.  
  Door voldoende woningen te bouwen en te houden  
  heeft het dorp bestaansrecht en toekomst. 
  In samenspraak met de gemeente zal duidelijke 
  overeenstemming moeten worden bereikt over de  
  snelheid waarmee bouwprocedures worden doorlopen. 
  Dit omdat op een woning wachtende jongeren afhaken.
 
  Willen we meer nieuwe woningen of bouwprojecten  
  in De Hoeve? Hoe kunnen we mensen in ons dorp 
  houden en hoe zorgen we dat er zonodig weer 
  mogelijkheden voor starters zijn? 

  Hoe krijgen we sociale huurwoningen? Zelf een 
  woningstichting  opzetten?
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  Werken
  Een groot deel van werken in de Hoeve vindt plaats 
  binnen de agrarische sector/bedrijven. Dit vindt plaats 
  op de boerderijen en landerijen in De Hoeve.  
 
  Andere inwoners werken buiten De Hoeve, maar sinds 
  corona werken er (mogelijk) ook meer mensen thuis. 
  Moeten we daar als dorp wat mee? 
  Zou het dorpshuis hierin een rol kunnen spelen, door  
  het aanbieden van werkplekken? Ruimte bieden aan 
  startende ondernemers? 

  Energie/duurzaamheid:   
  Moeten we als dorp, in tijden van steeds duurdere 
  energie onderzoeken wat we in ons dorp kunnen en 
  willen en wat niet!  

  Op verschillende locaties in Friesland is er van alles  
  van de grond gekomen. We hoeven het wiel niet  
  opnieuw uit te vinden, maar we kunnen wel gaan  
  onderzoeken wat er dus wel en niet kan.  
  Hulp is daarbij ook van buitenaf in te vliegen.   

  Een eerste stap is misschien wel het steunen van 
  initiatieven vanuit het dorp of het vormen van een  
  kleine werkgroep Hoevenaren die onderzoekt wat we  
  als dorp willen, wat individuele bewoners willen of  
  waar hulp geboden kan worden.

  Gedacht kan worden aan wind 
  molens of vergisting van mest  
  bij agrarische bedrijven.  
  Of wat te denken van meer  
  zonnepanelen op stallen, huizen  
  en het dorpshuis.  
  Het stichten van een energie- 
  coöperatie waar inwoners lid  
  van kunnen worden?
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Verkeer: 
                                              Snelheid: 
                                              De Hoeve kampt al jaren 
                                             met het probleem van  
                                             met té hoge snelheid  
                                             rijdende deelnemers aan 
                                             het gemotoriseerd 
                                             verkeer, zowel in het  
                                             dorp als op de  
                                             toegangswegen naar het 
                                             dorp.  
 
                                             Hieronder zijn te  
                                             verstaan auto’s, motor- 
  fietsen, brommers en scooters, maar ook voertuigen 
  van het vrachtverkeer en van het landbouwverkeer. 
 
  Met name vanwege de smalle wegen in en rond het 
  dorp levert dat voor fietsers, voetgangers en school- 
  gaande jeugd gevaarlijke situaties op. 
  
  Het in het jaar 2000 aangelegde fietspad langs een  
  gedeelte van de Vinkegavaartweg zorgt voor een  
  aanzienlijke verbetering van de veiligheid van fietsers  
  op dat stuk Vinkegavaartweg. Maar met name op de 
  Jokweg en Kontermansweg, waar ook veel scholieren  
  uit Noordwolde e.o. gebruik van maken, blijft het  
  gevaarlijk. 

  In de kom van het dorp wordt ook hard gereden. Ook  
  na invoering in 2002 van de maximum snelheid van 
  30km/u in de dorpskern en 60 km/u in het gebied  
  buiten het dorp wordt regelmatig voor overlast  
  gezorgd door te hard rijdende verkeersdeelnemers.
   
  Metingen in 2008, 2010 en 2021 tonen aan dat de 
  V85, de limietsnelheid voor de eerste 85% van de  
  auto’s in het dorp, steeds boven de 30km/u ligt.
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  Verkeerscommissie
  Er is in De Hoeve door de Verkeerscommissie veel 
  aandacht besteed aan bewustwording. De gedachte 
  was dat het doorgaand verkeer, dat gebruik maakt van 
  de wegen door De Hoeve, zich veelal niet aan de 
  aangegeven maximum snelheden houdt, maar zeker  
  ook veel dorpsgenoten rijden te hard.

  Er ligt een verkeersplan, moet die nog verder aange- 
  past worden?  Zijn er nog aandachtspunten? Wat als  
  de gemeente er geen geld voor heeft. Wat kunnen we 
  dan, in overleg met de gemeente, zelf uitvoeren?

  Moeten we ook buiten de  
  dorpsgrenzen kijken en  
  een nieuw verbeterd plan  
  met de gemeente  
  bespreken? Plannen  
  maken voor de toegangs- 
  wegen naar De Hoeve  
  en/of alleen bestem- 
  mingsverkeer toe staan?

 
 Cultuur en verenigingen (vrije tijd) 

in De Hoeve: 

  Saamhorigheid
  Cultuur en verenigingen zijn erg belangrijk in De 
  Hoeve. Ons dorp heeft nog maar een korte  
  geschiedenis, maar deze geschiedenis vormt wel de 
  identiteit van het dorp. Deze geschiedenis en identiteit 
  zijn niet altijd zichtbaar, maar zijn zeker- en alom 
  aanwezig. Veel verhalen achter mensen, plekken, 
  paadjes en straatnamen van vroeger zijn bewaard  
  gebleven maar velen zijn ook in de vergetelheid
  geraakt. Wat bleef is een jong dorp met een groot  
  saamhorigheidsgevoel.
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  De saamhorigheid in De Hoeve wordt hogelijk gewaardeerd  
  en verbindt. Elkaar ontmoeten in gezamenlijke activiteiten  
  is daarin een belangrijk middel. Daarnaast is er ook de 
  ruimte en respect voor elkaar wanneer iemand wat 
  minder betrokken is of wil zijn.

  Vrije tijd
  Naast wonen en werken hebben we allemaal ook vrije 
  tijd, de een wat meer dan de ander. Natuurlijk is het  
  invullen en vormgeven van deze vrije tijd aan ieder    
  voor zich. Er zijn in De Hoeve heel wat verenigingen, 
  clubs en groepen waar inwoners hun vrije tijd kunnen 
  besteden.

  Er worden door deze 
  verenigingen, clubs en  
  groepen activiteiten  
  georganiseerd in het  
  dorp. Kan/moet dit  
  beter op elkaar worden  
  afgestemd? 
   
  Genoemde organisaties  
  ervaren dat er steeds  
  minder vrijwilligers zijn die het nuttige en nood- 
  zakelijke  bestuurswerk op zich willen nemen.  
   
  Wat kunnen we hier met elkaar aan doen? Hoe kunnen 
  we mensen tot dit werk motiveren. 

                                                Als bestuur zouden we 
                                                tegen iedereen willen 
                                                zeggen: “als je het          
                                                 wil, dan kan je het  
                                                 ook!”.                                    
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  Er is veel te doen in ons dorp 
  Wat hebben we zo al in De Hoeve aan verenigingen,
  clubs, groepen en commissies:  

  
* Aktiviteitencommissie * Koor Van De Hoeve
* An de Stamtafel * Ooster Wester
* Apenhuis (speeltuin) * Plaatselijk Belang
* Biljartgroep * Stichting Wonen 
* Bootcamp * Tennisgroep
* Creatieve inloop * Toneelgroep
* Dorpsfeestcommissie * Verkeerscommissie
* Groencommissie * Woudlopers 
* JAWIS * IJsclub
* Kaartclub * Yoga (Eveline)
* Korfbalclub De Hoeve * Yoga (Gerda)

 
  Voor Plaatselijk Belang is de doelstelling als volgt:  
  “De vereniging stelt zich ten doel het bevorderen van 
   de plaatselijke belangen, één en ander in de ruimste 
   zin des woords”.

  Voor Stichting Dorpshuis: ”De stichting heeft ten 
  doel het oprichten, in stand houden en exploiteren 
  van een gebouw in De Hoeve ten behoeve van 
  het verenigingsleven, de vrije tijdsbesteding, de  
  ontmoeting en de dienstverlening, en het verrichten 
  van al hetgeen met het vorenstaande verband houdt  
  of daartoe bevordelijk kan zijn.  
  De stichting heeft geen winstoogmerk”.
  
  De Groencommissie heeft haar hoofddoel als volgt 
  omschreven: ”De groencommissie bevordert de  
  beleving van het groen en de natuur in en rond het  
  dorp. Hiertoe adviseert zij Plaatselijk Belang,  
  organiseert zij bezigheden en geeft informatie”.
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  Zo zullen meerdere verenigingen hun doelstelling  
  zo omschreven hebben. Soms formeel vastgesteld en 
  soms informeel onder elkaar bekend.

  Op dit moment is er een veelheid aan mogelijkheden. 
  Toch zullen we met elkaar moeten blijven nadenken 
  over welk soort vrijetijdsbesteding door onze dorps- 
  bewoners gewenst wordt, en hoe Plaatselijk Belang 
  initiatieven daartoe kan ondersteunen.

Voorzieningen

  OBS De Klaeter 
  Na een aantal jaren van  
  maar net genoeg leerlingen  
  is dat nu weer aardig op peil. 
  Maar het blijft wel een aandachtspunt.  
 
  De school is van belang voor het dorp en voor de  
  leefbaarheid in het dorp. Door de school blijft er sprake  
  van een bevolkingssamenstelling die wat leeftijden  
  betreft divers is. (geen pensionado dorp) 
 
  We kunnen ons (als dorp en natuurlijk ook als school) 
  een aantal vragen stellen.
   
  Welk belang speelt de school in ons dorp? 
  Willen we de uitstraling van dorpsschool houden of is  
  het beter dit los te laten en zo meer kinderen uit  
  andere dorpen te trekken? 

  Zou de school op nog  
  meer vlakken ingezet  
  kunnen worden?  
  Bijvoorbeeld in samen- 
  werking met ouderen? 
  Wat nu al een beetje  
  gebeurt met de pannen-
  koekendag.  
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  Hoe zien we de Klaeter in 2028?
  Natuurlijk heeft de school(organisatie) daar veel over 
  te zeggen. Wat zijn de onderwerpen die wij als dorp  
  de komende jaren, samen met de Klaeter, kan en  
  moet oppakken? 
 
  Er is aan de school gevraagd of ze met de kinderen 
  op school aandacht willen geven aan wat de kinderen 
  belangrijk vinden in het dorp. Het volgende is daaruit  
  naar voren gekomen: 

  Dit willen de kinderen graag behouden, vinden ze  
  belangrijk en leuk:   

* Activiteiten van activiteiten commissie en JAWIS
* Dorpsfeest * Korfbalveld
* Apenhuis (speeltuin) * Schoolplein

 
  Dit willen de kinderen graag nieuw in het dorp krijgen:

* winkeltjes (snoep) * Meer bloemen
* Iets leuks in parkje  
   tegenover de school

* Meer toestellen in de 
   speeltuintje Klaeter 
   laene

* Markt * Skatebaan
* Vis- Friteskraam (wekelijks) * Huttendorp 
* Voetbalclub * Jeugdsoos
* Circus * 

 
  Dit willen de kinderen rondom school verbeteren/ 
  veranderen:   

* Pannakooi bij school * Tegels bij schoolplein
   netter

* Rubbertegels bij voet- 
   balveld bij school
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  Dorpshuis ‘t Hokkien 
  Het bestuur van Dorpshuis ‘t Hokkien ligt in handen 
  van twee afgevaardigden van Plaatselijk Belang De 
  Hoeve, twee afgevaardigden van Korfbalclub De Hoeve 
  en een onafhankelijke voorzitter.   

Samen Stichting Dorpshuis De Hoeve.

  Stichting Dorpshuis De Hoeve heeft zich (zoals eerder 
  beschreven) tot doel gesteld om zonder winstoogmerk 
  het dorpshuis in De Hoeve in stand te houden en te 
  exploiteren.  
 
  De stichting doet dit ten  
  behoeve van het vereni- 
  gingsleven van De Hoeve,  
  de vrijetijdsbesteding, de  
  ontmoeting, de dienst-
  verlening en het verrichten  
  van alles wat met eerder genoemde verband houdt of 
  daartoe bevorderlijk kan zijn.

  Het Stichtingsbestuur van Stichting Dorpshuis De  
  Hoeve heeft vooralsnog t.a.v. Dorpshuis ‘t Hokkien 
  (behalve het correct blijven uitvoeren van haar taak) 
  geen plannen voor de toekomst. 



 - Blz. 16 -  

 Van idee tot visie, tot realisatie
 
  Deze dynamische dorpsvisie is voor het eerst aan 
  de leden gepresenteerd op 24 mei 2023. 

  Het is een aanzet tot het vormen van ideeën en  
  plannen die bij het bestuur ingediend kunnen worden. 
  Daarna zal een kleine werkgroep (bestaande uit leden 
  en zo nodig een bestuurslid) dit uitwerken. 

  Tijdens de daaropvolgende ledenvergadering wordt dit 
  dan aan de leden gepresenteerd en besproken. Na een 
  akkoord wordt het in de visie opgenomen en gaan we 
  er samen aan werken het idee of plan te realiseren.                      

  Secretariaat 
  Jokweg 65 
  8394 VN De Hoeve
  Tel.: 0561 431809
  Mob.: 06 19803975
  info@leduccinjee.nl 


